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Robert Nino (M) §§ 11-29. 

 Tjänstgörande ersättare 
 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-10: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, ekonomichef Alex 
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Öppet sammanträde §§ 11-29: stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, strateg Ingrid 

Friberg, ekonomichef Alex Baena, kanslichef Johan Hernman, avdelningschef Ulrika 
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 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M)  Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-12-21 kl. 8:30 

 

Sekreterare 

 

 
Ordförande  

         
  
    Vice ordförande  

 

 

 

       Paragrafnr 1-29 Antal blad 46 

 
   

Vice ordförande 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 19 december 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: Folkets Husby, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum 

 
   
 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 6, 7 och 15  

 

Justerat den 19 december 2017  

 

 

 

Ordföranden Elvir Kazinic (S) 
 
 
 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum torsdag  

21 december 2017. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den  

23 november 2017 justerats den 29 november 2017.    
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-461-2017. 
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§ 4 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-467-2017. 
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§ 5 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-542-2017. 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

19 december 2017 
 

Sida 8 

 

 

  

§ 6 
Upphandling av tvätttjänst inom hemtjänst 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  
Dnr 2.2.2.-500-2017 
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§ 7 
Upphandling av odlingsverksamhet för barn i förskolan 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 2.2.2.-509-2017 
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§ 8 
Lex Sarah-utredning enligt 14 kap. 6 § socialtjänstlagen (SoL) 
Utredning av rapport om missförhållande inom vård- och omsorgsboende 
 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.-531-2017 
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§ 9  
Lex Sarah-utredning enligt 14 kap. 6 § socialtjänstlagen (SoL) 

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.-357-2017. 
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§ 10 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 29 november, 12 

december, 13 december och 18 december 2017.  

 

Ajournering 
Nämnden ajournerade sig från klockan 17.40 för allmänhetens frågestund. 

Sammanträdet återupptogs klockan 19.05.  
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§ 11 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från förvaltningen 

 

Stadsdelsdirektör Ulla Thorslund, informerade om att stadsdelsförvaltningen 

kommer att anställa ca 100 feriearbetare under julen.  

Jullovsprogrammet som är omfattande sträcker sig mellan 23/12 - 7/1. 

Vakter ska vara på plats i Husby centrum från januari 2018, mellan kl 14-22 alla 

dagar. Inbjudan från Svenska Bostäder och Stadsdelsförvaltningen, till allmänt 

möte kommer efter årsskiftet. 

Lugna Gatan ska utöka sin närvaro även till Kista, Akalla och Husby.  

Nämndens ordförande Elvir Kazinic och stadsdelsdirektör Ulla Thorslund 

tackade för i år och önskade god jul och gott nytt år.  
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§ 12 
Inkomna medborgarförslag 
 

Nämnden tog ställning till följande inkomna medborgarförslag:  

 

1. Meningsfulla möten. 2017-11-15. 

Dnr 1.2.4.-550-2017 

 

Beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning.  

 

2. Medborgarförslag om stöd till det lokala föreningslivet. 2017-11-22. 

Dnr 1.2.4.-603-2017 

 

Beslut 
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 13 
Utegym i Järva 
 

Beslut 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Förslagsställaren menar att det i Järva inte finns några utomhusgym och att ett 

sådant därför bör byggas vid Kista ungdomsgård. Ett utomhusgym i Kista skulle 

göra träning mer lättillgängligt och locka fler människor att vara ute. 

Förslagsställaren vill också att gymmet ska vara av stålmodell. Staden har 

tidigare köpt in den typ av stålgym som förslagsställaren nämner, men slutat 

med det då kvaliteten inte var tillräckligt hög och idrottsförvaltningen ansåg att 

de inte bidrog till den önskade fysiska aktiviteten. Idrottsförvaltningen 

rekommenderar istället utegym av trä. Stadsdelsförvaltningen anser vidare att 

fokus bör ligga på att utforma gymmet så att det blir tillgängligt för alla 

människor, oavsett funktionsvariationer. Stadsdelsförvaltningen föreslår att en 

plats för utegym i Kista utreds. För att ytterligare öka tryggheten för alla i 

stadsdelsområdet, oavsett kön, söker förvaltningen också investeringsmedel för 

ett utegym i anslutning till Hinderstorpsparken i Rinkeby. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 november 2017.  

Dnr 1.2.4.-236-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       

 

Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 14 
Skapa mötesplatser med aktiviteter för arbetslösa invandrare och 
pensionärer 
 

Beslut 
Medborgarförslaget besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Förslagsställaren vill att nämnden skapar mötesplatser där aktiviteter för 

arbetslösa invandrare och pensionärer ska erbjudas. Syftet ska vara att hjälpa 

människor att stärka sina kunskaper i språk och samhälle och därigenom 

underlätta deras väg in på arbetsmarknaden. För utrikesfödda eller nyanlända 

som vill komma i kontakt med etablerade svenskar finns redan ett flertal 

alternativ. Staden driver tillsammans med Individuell människohjälp (IM) 

projektet Duo Stockholm, som syftar till att skapa möten mellan nyanlända och 

mer etablerade Stockholmare, där nyanlända får möjlighet till språkträning och 

en ny kontakt i samhället. IM erbjuder också språkcafé för ungdomar och ett 

projekt för att guida ungdomar in i föreningslivet. IM Kompis Sverige erbjuder  

ensamkommande och etablerade svenska gymnasieungdomar att träffa 

likasinnade. Den ideella organisationen Kompisbyrån erbjuder personer från 18 

år att matchas ihop baserat på gemensamma intressen.   

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 28 november 2017.  

Dnr 1.2.4.-432-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.       

 

Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 
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§ 15 
Verksamhetsplan med budget för 2018 Rinkeby-Kista stadsdels-
nämnd  
 

Beslut 

1. Verksamhetsplan med budget för år 2018 fastställs och överlämnas till 

kommunstyrelsen 

2. Nämnden begär hos kommunstyrelsen budgetjustering om 1,6 mnkr för att 

bedriva ett projekt om förebyggande arbete mot hemlöshet enligt bilaga 7 

3. Nämnden begär hos kommunstyrelsen budgetjustering om 12,5 mnkr för 

trygghetsskapande åtgärder i enlighet med vad som redovisas i ärendet 

4. Nämnden ansöker hos kommunstyrelsen om kompetensutvecklingsmedel 

om 2,0 mnkr i enlighet med vad som redovisas i ärendet. 

5. Nämnden godkänner omslutningsförändringar enligt vad som redovisas i 

bilaga 5 och anmäler detta till kommunstyrelsen 

6. Nämnden fastställer det lokala utvecklingsprogrammet i enlighet med  

bilaga 8 

7. Nämnden fastställer internpriser enligt vad som redovisas i bilaga 4 

8. Nämnden fastställer resultatenheter och ersättningar till dessa enligt vad som 

redovisas i bilaga 6 

9. Nämnden beviljar bidrag till studiefrämjandet om 1,0 mnkr i enlighet med 

vad som redovisas i ärendet 

10. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Verksamhetsplanen för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd anger inriktningen för 

förvaltningens verksamhet under 2018. Verksamhetsplanen knyter an till 

kommunfullmäktiges fyra inriktningsmål: 

 Ett Stockholm som håller samman 

 Ett klimatsmart Stockholm 

 Ett ekonomiskt hållbart Stockholm 

 Ett demokratiskt hållbart Stockholm 

 

Inom varje inriktningsmål har fullmäktige formulerat mål för 

verksamhetsområden. Stadsdelsnämnden ska i sin planering konkretisera 

kommunfullmäktiges mål genom att ta fram nämndmål som är specifika och 

mätbara genom indikatorer som kopplas till måluppfyllelse. Dessutom tar varje 

enhet fram enhetsspecifika mål och arbetssätt som ytterligare konkretiserar hur 

varje enskild enhet ska arbeta för att kommunfullmäktiges och nämndens mål 

ska nås. 
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Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 5 december 2017.  

Dnr 1.1.-593-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med det.  

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

   

Reservation 
Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för 

eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar: 

 

1. Att avslå förvaltningens förslag 

2. Att förvaltningen ges i uppdrag att återkomma till nämnden med en 

verksamhetsplan i överensstämmelse med vad som anförs i detta förslag samt i 

enlighet med Moderaternas budgetreservation i kommunfullmäktige. 

3. Att därutöver anföra följande 

Ett Rinkeby-Kista för hoppfulla 

Vår politik för fler jobb med låg skatt, trygg välfärd och en fungerande vardag 

har prövats i flera val och har vunnit stockholmarnas förtroende. Det bekräftas 

av att Moderaterna fortsatt är kommunfullmäktiges största parti. Samtidigt har vi 

tagit vara på våra år i opposition genom att kontinuerligt utveckla vår politik för 

att svara på de problem som Stockholm står inför. En omfattande 

politikutveckling på samtliga områden återspeglas nu i denna budget som utgår 

ifrån de samhällsproblem som är mest angelägna för Stockholm att lösa. 

En politik som ger svar på Stockholms framtidsutmaningar 

Stockholm är en fantastisk stad som har haft en god utveckling de senaste åren. 

Maktskiftet 2014 innebär dock att Stockholm har slagit in på en felaktig kurs. 

Framförallt saknas trovärdiga och genomförbara svar på Stockholms 

framtidsutmaningar. 
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En växande storstad som Stockholm står inför utmaningar på åtskilliga områden, 

från infrastruktur till företagsklimat och välfärd. Tre områden har dock en 

särställning: jobben, tryggheten och skolan. Om staden står utan verksamma 

svar på dessa områden är det ödesdigert för Stockholms utveckling. Men om vi 

förmår att formulera hållbara svar för att möta dessa utmaningar finns en enorm 

potential i att Stockholm utvecklas till en ledande storstad i världen. 

 

I Stockholm, precis som i Sverige i övrigt, är utanförskapet hos utrikes födda 

flerfaldigt större än för inrikes födda. Nya jobb kommer i nya och växande 

företag. Men Stockholms företagsklimat befinner sig i vad som närmast kan 

betecknas som fritt fall. Trots högkonjunktur och arbetskraftsbrist består 

skillnaden mellan inrikes och utrikes födda. 

En politik för tryggare stadsdelar och välskötta stadsmiljöer i hela staden 

Moderaterna vill att Stockholm ska vara en trygg och snygg stad oavsett plats 

eller tid på dygnet. I många delar av Stockholm råder i dag en stor otrygghet, det 

är inte acceptabelt. Moderaterna har en rad åtgärder som ska öka tryggheten för 

alla i vår stad samt göra det svårare att vara kriminell i Stockholm. Tills fler 

poliser är på plats ska Stockholms stad arbeta med fler ordningsvakter för att öka 

säkerheten och tryggheten i stadsdelarna. Det ska inrättas en trygghetsjour dit 

lokala handlare och boende kan vända sig för att tillfälligt öka närvaron av 

ordningsvakter. Detta riktar sig framförallt till lokala centrum och handlare som 

inte har råd att egna säkerhetsvakter ur egen kassa. Som en del i det 

trygghetsskapande arbetet ska kommunstyrelsen verka för att regeringen utökar 

ordningsvakternas mandat och befogenheter så att de på sikt kan avlasta polisens 

arbete, verka brottsförebyggande, höja den upplevda tryggheten och stävja den 

eskalerande kriminaliteten. Stockholm ska mer aktivt arbeta med 

kameraövervakning av särskilt utsatta platser och bostadsbolagen ska möjliggöra 

DNA-märkning av hyresgästernas tillhörigheter. 

 

Det är stora trygghetsklyftor i staden, bostadsadressen avgör om invånarna 

kan känna sig trygga och lita på samhället. Otrygga miljöer och platser måste, 

och ska, fasas bort. Både den upplevda och den faktiska tryggheten hos 

stockholmarna ska öka. Genom platssamverkan på specifikt utpekade platser, 

genom mätning av den upplevda tryggheten dag som natt, samt genom att 

kartlägga vilka som rör sig vid platsen över dygnet skapas förutsättningar för att 

förbättra upplevelsen av platsen. Genom att den offentliga och privata sektorn 

samverkar skapas ett helhetsansvar för platsen som genom samfinansiering ger 

förutsättningar för aktiviteter och lokal utveckling. Det handlar om främst fokus 

på renhållning, säkerhet och events. 

 

Vi vill arbeta för trygga, rena och väl upplysta stadsmiljöer. Säkerheten i 

Stockholms olika stadsdelar ska öka genom ett aktivt och systematiskt arbete, 

till exempel genom regelbundna trygghetsvandringar. En nära och strukturerad 

samverkan med olika föreningar som kan bidra med civilsamhällets krafter i 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

19 december 2017 
 

Sida 20 

 

 

  

arbetet är värdefullt, parallellt med insatser från rättsvårdande myndigheter som 

säkerställer efterlevnad av ordningslagen och stadens lokala 

ordningsföreskrifter. 

 

Förekomsten av olagliga boplatser vittnar om en djup social utsatthet, medför 

oacceptabla sanitära och omänskliga villkor och skapar otrygghet i stadsmiljön. 

Moderaterna vill att en nollvision ska råda för olagliga boplatser, svensk lag och 

stadens ordningsföreskrifter ska gälla lika för alla. Staden måste arbeta 

målmedvetet med verksamma insatser för att förebygga etableringen av olagliga 

boplatser och stärka dialogen och samverkan med berörda aktörer. 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga rummet och 

skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. Moderaterna kommer 

aldrig att kompromissa med att Stockholm ska vara klotterfritt och att det ska 

vara rent och städat på allmänna platser såsom gator, torg och parker. 

Nolltoleransen mot klotter ska återinföras och efterlevnaden av klotterförbudet 

ska prioriteras, framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som 

innebär att städning, tömning av papperskorgar och klottersanering ska ske inom 

24 timmar efter anmälan, ska förbättras. Information om stadens städgaranti ska 

finnas tillgänglig i anslutning till publika platser som torg, parker och grönytor. 

 

Alla stadsdelar i Stockholm ska ha en trygg och attraktiv stadsmiljö som 

uppmuntrar människor till vistelse. Är stadsmiljön nedsliten och skräpig och ger 

en allmänt otrivsam känsla ökar känslan av upplevd otrygghet. Kriminalitet och 

otrygghet ska motverkas genom åtgärder som fysiskt bygger in trygghet i 

stadsmiljön: promenadvägar, belysning, växtlighet, placering av konstruktioner 

eller gångstråk. 

 

Alla ska våga vara ute på kvällen i Stockholm. Mörka och otrygga platser ska 

lysas upp. Moderaterna vill införa en satsning på belysning, inte bara av 

märkesbyggnader i centrala delar av staden utan belysa även tunnlar, platser och 

broar i satsningen Stockholm light night. 

 

Moderaterna vill: 

 Att staden arbetar med fler ordningsvakter för att öka säkerheten och 

tryggheten i stadsdelarna. 

 Att staden arbetar mer aktivt arbeta med kameraövervakning av särskilt 

utsatta och otrygga platser. 

 Att staden i samverkan mellan näringsliv, civilsamhälle och offentlig 

sektor skapar ett helhetsansvar för platser som upplevs som otrygga och 

möjliggör förutsättningar för trygghetsskapande aktiviteter och lokal utveckling. 

 Att staden erbjuder allmännyttans hyresgäster DNA-märkning av deras 

tillhörigheter. 
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 Att staden arbetar målmedvetet med verksamma insatser för att 

förebygga etableringen av olagliga boplatser och stärka dialogen och samverkan 

med berörda aktörer. 

 Att stadens städgarantier, som innebär att städning, tömning av 

papperskorgar och klottersanering ska ske inom 24 timmar efter anmälan, ska 

förbättras. 

 

En politik som förenar ekonomiskt ansvarstagande med sänkt skatt och 

prioritering av välfärden 

Socialdemokraterna har hittills höjt skatten med knappt 1,4 miljarder kronor. 

Dessa skattehöjningar är både onödiga och skadliga. Onödiga, därför att det med 

en tydlig prioritering och god kostnadskontroll är möjligt att prioritera välfärden 

utan att öka stockholmarnas skattebörda. Skadliga, därför att kommunalskatten 

slår mot alla inkomstgrupper och höjningen därför gör det mindre lönsamt att 

arbeta. Kombinerat med de massiva skattehöjningarna som den rödgröna 

regeringen genomför är det en politik som slår direkt mot jobb och tillväxt. 

 

Människors möjlighet att försörja sig genom eget arbete är en grundpelare i 

Moderaternas politik. Särskilt angeläget är det att det ska löna sig mer att arbeta 

än att uppbära offentliga bidrag. Vi vill därför mildra effekterna av 

Socialdemokraternas skattechock genom att successivt sänka skatten till 2014 

års nivå och på sikt lägre. Moderaternas budget grundar sig därför på en 

skattesänkning med 20 öre jämfört med innevarande år. Vår långsiktiga 

inriktning är att Stockholm behöver ett lägre skatteuttag för att göra det mer 

lönsamt att arbeta och billigare att anställa. Men det förutsätter en god 

ekonomisk hushållning – med andra ord ett maktskifte. 

 

Moderaternas budget kombinerar ett sänkt skatteuttag och budgetbalans med 

prioritering av välfärdens verksamheter. Vår budget visar att det är fullt möjligt 

att krona för krona stärka välfärden i samma eller högre utsträckning som 

majoriteten och dessutom genomföra betydande riktade satsningar och samtidigt 

sänka skatten. 

 

Hög pedagogisk kvalitet i förskolan för en god start i livet för alla barn 

Förskolan lägger grunden till ett livslångt lärande. Därför är det är viktigt att 

tillsynen av förskolan fungerar och att verksamheten i förskolan håller högsta 

kvalitet. Om brister upptäcks ska åtgärder vidtas skyndsamt, oberoende av 

huvudmannaskap. Stockholms förskolor ska erbjuda en verksamhet som är 

utvecklande, rolig, stimulerande, trygg, utmanande och full av möjligheter. 

 

Moderaterna värnar en mångfald av förskolor med olika pedagogisk inriktning 

och generösa öppettider. Förskola på obekväm arbetstid ska omfattas av barn-

omsorgsgarantin. Förskolor och skolor i Stockholm ska ge barn det de behöver 

för att lära och utvecklas. Lika naturlig som valfriheten att välja förskola eller 
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skola är, ska det vara att alla förskolor, offentliga såväl som fristående, ska leva 

upp till högt ställda kvalitetskrav. En lugn och trygg förskola lägger grunden för 

nyfikenhet och kunskap. 

 

För att avlasta förskolans pedagogiska personal och samtidigt erbjuda möjliga 

arbetstillfällen för personer som står utanför arbetsmarknaden inrättas tjänster 

som måltidsvärdar. Måltidsvärdar ska utföra enklare göromål utanför förskolans 

pedagogiska uppdrag och på så vis underlätta för förskollärare och barnskötare 

att fokusera på förskolans pedagogiska arbete. 

 

Fritids spelar en viktig roll i barns lärande och sociala utveckling. För att 

pedagogiken ska kunna ta ännu större plats vill vi stärka integrationen mellan 

fritidsverksamhet och skolans undervisning. Vi vill att Stockholms stad under 

året undersöker möjligheterna att tillsammans med föreningslivet införa 

profilfritids runt om i staden. 

 

Moderaterna vill: 

 Likställa förskolechefer med rektorer i grund- och gymnasieskola. 

 Förstärka språkutvecklande insatser i förskolan och inom öppna 

förskolor. 

 Förstärka övergången från förskola till skola genom att kartlägga behov 

hos barn med behov av särskilt stöd. 

 Införa måltidsvärdar i förskolan för att avlasta den pedagogiska 

personalen och erbjuda arbetstillfällen till personer utanför arbetsmarknaden. 

 Stärka det pedagogiska inslaget i fritidsverksamheten och möjliggöra för 

införandet av profilfritids. 

En trygg stad att åldras i 

Stockholm ska vara en trygg och bra stad för alla stockholmare att leva och bo i. 

Staden ska ha ett väl utvecklat samarbete med det civila samhället, där 

överenskommelsen med den idéburna sektorn ska vårdas och utvecklas. I 

Stockholm ska det vara medborgarnas önskemål och behov som driver 

utvecklingen av kvalitet och service.  

 

Ett kvalitetskontrakt ska införas med äldre som söker sig till äldreomsorgen. 

Detta ska garantera en gemensam vårdplanering och uppföljning av insatser som 

utgår från den äldres behov och perspektiv. 

 

Stockholms äldre blir allt friskare och lever längre. Alla har rätt till en bra 

äldreomsorg och det är viktigt att omsorgen ges efter den äldres önskemål och 

behov. Äldre stockholmare ska ges goda förutsättningar för ett så självständigt 

och innehållsrikt liv som möjligt. Biståndsbedömningen ska förenklas ytterligare 

och reformeras. Stockholms äldreomsorg behöver mindre detaljstyrning och 

högre ambitioner i sitt arbete. Det arbete som pågår kring ramtider där äldre ska 

kunna påverka sina insatser är därför steg i rätt riktning, men Moderaterna anser 
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att vi kan och bör gå längre. Vi vill utreda en uppdelning av 

biståndsbedömningen i olika steg där ett första behovsbeslut tas, för att senare 

träffa särskilda äldrecoacher som hjälper till med individuella valmöjligheter. 

Enskild uppföljning är viktigt för att staden ska säkerställa att det enskilda 

vårdbehovet tillgodoses. Därför behöver Stockholm också se över 

biståndsbedömningen för att stärka arbetet kring individuell uppföljning. 

Biståndsbedömningen ska vara likvärdig över hela staden. Därför ska den även 

centraliseras. 

 

Valfriheten inom äldreomsorgen ska vara god med en mångfald av utförare och 

möjlighet att välja innehåll i hemtjänsten. Moderaterna tar avstånd från de 

ideologiskt motiverade kommunaliseringar som Socialdemokraterna genomför 

utan hänsyn till stockholmarnas valfrihet. Genom satsningar på valfrihet och 

kvalitet i äldreomsorg, hemtjänst och service, får äldre som vill bo kvar i sina 

lägenheter på ålderns höst större makt över sina liv. Oavsett om verksamheten 

bedrivs av staden eller en fristående aktör ska kraven vara högt ställda och 

uppföljningen ska vara noggrann. 

 

För att äldre bättre ska kunna nyttja rätten att välja behövs en förbättrad service 

och information inom äldreomsorgen. Stockholms stads webbplats ska erbjuda 

tydlig information så att det blir möjligt att jämföra olika alternativ med 

varandra. Även arbetet med digitala hjälpmedel ska fortsätta och samtliga 

äldreboenden ska erbjuda tillgång till internet.  

 

Äldre Direkts uppdrag ska vidgas till att möjligheten till valfrihet verkligen 

kommer äldre till del och åter ha öppet på helger. 

 

Äldre som vill bo kvar hemma ska kunna känna sig trygga i det valet. Det 

förutsätter en väl fungerande hemtjänst som möjliggör för de äldre att kunna 

leva självständiga liv och stanna kvar i sina hem så länge de önskar. 

Hemtjänsten ska präglas av hög kvalitet, god arbetsmiljö för medarbetarna och 

valfrihet för den äldre. Det kräver långsiktiga spelregler för utförarna av 

hemtjänst i Stockholm, där vi med oro ser på den socialdemokratiskt ledda 

majoritetens tydliga ovilja mot fristående aktörer. 

 

Hemtjänsten har en viktig roll och den mångfald av utförare som stockholmarna 

kan välja mellan ska utvecklas. Samtidigt är det viktigt att säkra en så hög 

kvalitet som möjligt. För många äldre är inte minst kontinuitet i hemtjänstens 

bemanning viktigt för tryggheten. Moderaterna vill därför låta utreda en 

kontinuitetsbonus som premierar de utförare som levererar en hög kontinuitet av 

hemtjänstpersonal. 

 

För att möta det ökande och varierande behovet av insatser vill Moderaterna 

utreda möjligheten för profilhemtjänst för de äldre som har särskilda behov. Det 
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ska också vara möjligt att få hjälp med avlastande tjänster genom 

serviceassistenter som ska få en särskilt inriktad utbildning för detta.  

 

Demenssjukdom ställer särskilda krav på omvårdnadskompetens för att 

säkerställa en god kvalitet i omsorgen. Moderaterna vill prioritera arbetet med 

demenssjukdomar och höja kompetensen inom demensvård på samtliga 

demensboenden i staden. 

 

Inslaget av läkarkompetens i äldreomsorgen behöver ökas för att stärka och 

utveckla kvaliteten. Moderaterna vill se en ökad samverkan mellan hemtjänsten 

och landstinget genom exempelvis möjlighet till frivillig läkarundersökning i 

hemmet samt fler och effektivare läkemedelsgenomgångar för de äldre. Vi vill 

också verka för möjligheten att äldre direkt ska kunna vända sig till geriatriska 

mottagningar istället för akutmottagningarna för tillgång till geriatrisk 

specialistkompetens. 

 

Under mandatperioden ska en långsiktig utbildningssatsning genomföras där det 

bland annat ska ingå ett språklyft för anställda inom äldreomsorgen som har 

svenska som andra språk. Staden ska också initiera och möjliggöra flerspråkig 

hemtjänst så att äldre personer med utländsk bakgrund kan förstå det språk som 

talas. 

 

Ungdomsbesök i vården ska utvecklas och staden ska erbjuda läkarstudenter 

praktikplatser på äldreboenden inom ramen för deras läkarutbildning. 

 

Moderaterna försvarar de äldres rätt att välja och slår vakt om mångfalden av 

utförare. Stockholms äldre ska ha rätt att välja bland en mångfald av 

boendeformer. Äldre par med olika vårdbehov ska kunna leva ihop hela livet 

och detta säkerställs genom parboendegarantin. För att ge Stockholms äldre en 

god vård och omsorg behövs engagerade och utbildade medarbetare som möter 

de äldre på deras villkor och ser varje individ som en unik person med rätt att få 

sina individuella behov tillgodosedda. Det ska också vara möjligt att separera 

städning från hemtjänstens insatser. Staden ska fortsätta med att höja 

kompetensen och stärka medarbetarna i deras yrkesroll. 

 

Äldres livskvalitet ska öka, och i linje med detta vill Moderaterna införa ett 

måltidslyft inom äldreomsorgen. Måltidsupplevelsen ska vara lustfylld. 

Möjligheten att vistas utomhus ska säkerställas. 

 

Moderaterna vill slå vakt om att de äldre som så önskar ska kunna bo kvar i sin 

bostad så länge som de känner sig trygga i hemmet, även om behoven av vård 

och omsorg ökar. Därför vill Moderaterna utreda förutsättningarna för praktiska 

lösningar som att installera hissar utanpå trevåningsfastigheter. 
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Det ska finnas en mångfald av olika boendeformer. Bland annat vill 

Moderaterna utreda möjligheten för att införa generationsboenden som förbättrar 

möjligheterna till umgänge över generationsgränserna. 

 

Moderaterna vill: 

 Att Stockholm ska vara en trygg stad att åldras i med en omsorg som ges 

efter den äldres önskemål och behov från en mångfald av utförare. 

 Införa ett kvalitetskontrakt som garanterar en god vård. 

 Reformera biståndsbedömningen. 

 Bevara och utveckla valfriheten inom äldreomsorgen och hemtjänsten. 

 Att det ska vara möjligt att välja innehåll i hemtjänsten. 

 Utreda möjlighet till kontinuitetsbonus inom hemtjänsten. 

 Införa profilhemtjänst och serviceassistenter. 

 Utreda möjlighet att erbjuda vård i hemmet för äldre som behöver 

medicinsk hjälp. 

 Genomföra ett språklyft för hemtjänsten. 

 Hemställa hos regeringen om att utreda möjligheten för kommuner att 

anställa läkare inom äldreomsorgen. 

 Permanenta satsningarna på äldrevärdar, omsorgsvärdar och anställning 

för personer med funktionshinder. 

 Genomföra ett måltidslyft inom äldreomsorgen.  

En stad som ger trygghet och stöd åt de mest utsatta i samhället 

Staden måste alltid finnas till hands för de mest utsatta i vårt samhälle. I 

synnerhet ska barn och unga som far illa få stöd och hjälp i ett tidigt skede. Vi 

vill arbeta för att frivilligkrafter och staden har gemensamma mål och program 

för att bekämpa hemlösheten. Ett nära samarbete mellan polis, skola och 

socialtjänst och fler socialsekreterare ute i fält ska ge unga stockholmare ett 

snabbt stöd. Uppsökande verksamhet ska riktas till grupper som behöver extra 

stöd. Genom kraftfulla insatser ska staden arbeta för att minska droganvändandet 

bland Stockholms unga. Stockholm ska också tillsammans med 

frivilligorganisationer arbeta strukturerat och målmedvetet mot våldsbejakande 

extremism och ta lärdom av andra länders arbete och erfarenheter. 

 

Arbete mot våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och förtryck ska 

bedrivas med full kraft. Satsningen på föräldrastödsprogram för att ge alla barn 

en bra start i livet ska fortsätta, liksom arbetet med sociala insatsgrupper, som 

ska finnas i alla stadsdelar. Tidiga insatser mot ungdomar med riskbeteende 

leder till att färre ungdomar växer upp i och hamnar i utanförskap. Den satsning 

på ett utvecklat samarbete mellan skola och socialtjänst som Moderaterna har 

initierat ska fortgå. 

 

Stockholms stads arbete med ensamkommande barn ska utvecklas och 

effektiviseras. Socialnämnden ska leda arbetet med att se över och arbeta fram 
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rutiner för att säkra ett gott mottagande. Staden ska också verka för rekrytering 

av fler familjehem och boenden för att möta behovet för ensamkommande barn. 

 

Insatserna för att minska hemlösheten är fortsatt prioriterade och 

hemlöshetsstrategin ska fortsätta vara en viktig utgångspunkt i stadens arbete. 

Fler långsiktiga boendealternativ ska övervägas liksom en fortsatt satsning på 

boendestöd. 

 

Målgruppen EU- och tredjelandsmedborgare har ökat allt mer, vilket kräver ett 

tydligt agerande och en konkret inriktning från staden i kombination med 

insatser från stadens socialtjänst för de som behöver stöd och hjälp, bland annat i 

form av uppsökande verksamhet, information samt insatser från ideella 

föreningar. Att Stockholms stad agerar lika över hela staden är avgörande. 

Utgångspunkten måste alltid vara att svensk lag gäller lika för alla och ska 

upprätthållas. För att kunna koordinera arbetet och fortsätta utveckla stadens 

insatser och agerande är det viktigt att stadens projektledare för samordning av 

arbetet kring EU- och tredjelandsmedborgare fortsätter och att den tidigare 

tydliga dialogen som fanns med andra berörda aktörer och instanser prioriteras. 

 

Moderaterna vill: 

 Att socialtjänsten ska fortsätta att utvecklas med särskilt fokus på 

förebyggande långsiktigt arbete för barn och unga. 

 Stärka samverkan mellan skola och socialtjänst för de som riskerar att 

inte klara skolan. 

 Utveckla och utvidga arbetet med sociala insatsgrupper till alla 

stadsdelar och avhoppare som en tydlig målgrupp för socialtjänsten. 

 Fortsätta satsningen på föräldrastödsprogram. 

 Verka för fler boenden för att möta behoven för ensamkommande barn, 

 Utveckla insatserna när det rör utsatta EU-medborgare. 

Ersättaryttrande  
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

19 december 2017 
 

Sida 27 

 

 

  

§ 15a 
Uppföljningsrapport till nämnden i november 2017 
 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport 

 
Ärendet 
Sammanlagt beräknas ett överskott om 14,4 mnkr före resultatöverföringar och          

10,9 mnkr efter resultatöverföringar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 december 2017.  

Dnr 1.2.1.-610-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Beslutsgång  
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

19 december 2017 
 

Sida 28 

 

 

  

§ 16 
Riktlinjer för bidragsgivning till ideella föreningar 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner detta förslag till riktlinjer för bidragsgivning till 

ideella föreningar. 

 

Ärendet  
Kommunfullmäktige styr övergripande nämndernas bidragsgivning genom 

direktiv i stadens budget och via reglementen. En nämnd kan mer i detalj 

precisera sina bidragsregler genom att fastställa riktlinjer för sin bidragsgivning. 

I detta ärende föreslås riktlinjer för bidrag till verksamhet som utförs av 

föreningar i Rinkeby-Kista stadsdelsområde. Förvaltningen föreslår att 

nämndens beslut om bidrag till verksamhet som drivs av ideella föreningar sker 

samlat en gång per år. För år 2018 föreslår förvaltningen att 1,6 mnkr 

budgeteras. Bidrag till verksamhet för barn och unga och verksamhet som 

bedöms leda till ökad trygghet kommer att prioriteras.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 5 december 2017.  

Dnr 5.4.-518-2017.  

  

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut 

och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med det.  

 

Ledamoten Asi Rebbati (L) anmälde att han ställde sig bakom moderaternas 

förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann 

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

   

Reservation 
Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Asi Rebbati (L) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Stadsdelsnämnden beslutar: 
 
1. Att avslå förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande 
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Rinkeby-Kista ska vara en öppen stadsdel där alla, oavsett om man är ung eller 

gammal, nyanländ eller infödd. Alla ska kunna leva ett liv i frihet. I ett sådant 

samhälle spelar civilsamhället en oerhört central roll och stadsdelens många 

eldsjälar och föreningar är något att vara stolt över. Majoriteten och 

förvaltningen har tagit fram nya riktlinjer för bidragsgivning samt budgeterat för 

bidragen nästa år. Det finns ett par delar i tjänsteutlåtandet vi sympatiserar med, 

till exempel att trygghet och barn & unga prioriteras. Däremot finns det tydliga 

brister i förslaget som kommer öppna upp för fusk, mygel och kan till och med 

försämra för civilsamhället i stadsdelen. 

 

För det första är det viktigt att understryka att flera av stadens facknämnder, som 

idrottsnämnden, äldrenämnden och kulturnämnden, redan idag har 

bidragsutgivning i stadsdelen. Stadsdelens förre direktör, Patrik Derk, pratade 

ofta om kontantlösa bidrag, vilket är ett tillvägagångssätt vi i första hand skulle 

vilja använda oss av. På så sätt undviker man situationer där dels 

stadsdelsnämnder förvandlas till auktionsplatser, men också att risken för fusk 

och mygel minimeras.  

 

I förslaget till riktlinjer finns det inte några formella krav på föreningarna 

överhuvudtaget. Man skulle exempelvis kunna kräva att 75 procent av 

medlemmarna, eller de som är verksamma, är barn och unga. Demokratikravet 

är dessutom luddigt formulerat och vi har svårt att se hur någon förening 

överhuvudtaget skulle misslyckas med att följa det – trots att de kanske inte alls 

är öppna för, eller har en tolererande internkultur för, HBTQ-personer, kvinnor 

eller religiösa minoriteter.  

 

Vidare finns inget regelverk om uppföljning och hur tjänstemän och politiker 

ska få reda på att pengarna verkligen har gått till hederlig verksamhet. Med 

anledning av ovanstående motivering kan vi varken ställa oss bakom förslaget 

till riktlinjerna eller budgeteringen. De 1,6 mnkr som förslaget är budgeterat till 

skulle lika gärna kunna hämma civilsamhället med nuvarande förslag om 

riktlinjer. 

Ersättaryttrande  
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att om hon hade tjänstgjort i nämnden 

hade hon ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  
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§ 17 
Mer resurser till förebyggande arbete för ungdomar 
Svar på skrivelse från Kerstin Aggefors m. fl. (S), Martin Michel m. fl. (MP) 

och Anki Erdmann m. fl. (V). 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Ärendet  
Kerstin Aggefors (S), Martin Michel (MP) och Anki Erdmann (V) framhåller i en 

skrivelse till nämnden att antalet unga människor som befinner sig mellan jobb och 

utbildning och därmed riskerar att hamna i utanförskap är relativt högt i Rinkeby-

Kista stadsdelsområde. Skribenterna menar att det uppsökande arbetet kan vara 

komplicerat. Ungdomarnas mötesplatser fyller därför en viktig funktion. Vidare 

menar skribenterna att Ungdomens Hus har lokaler som inte är ändamålsenliga och 

att andra lokaler vore önskvärt. Avslutningsvis vill skribenterna att medarbetare på 

sikt erbjuds heltidsanställning. För att flickor och pojkar ska ha jämlika livschanser 

prioriterar förvaltningen det förebyggande arbetet. Antalet fältassistenter föreslås 

utökas från sju till tio under 2018. För att fånga upp de äldre ungdomarna samverkar 

förvaltningen med olika aktörer som målgruppen kommer i kontakt med. 

Träffpunkterna riktar idag i allt större utsträckning sin verksamhet mot att stötta och 

inspirera ungdomar till studier och arbete. En översyn av Ungdomens Hus har 

genomförts. Detta ledde bl. a. till förstärkt bemanning och under 2018 kommer 

ytterligare rekryteringar att genomföras på alla ungdomsgårdar och träffpunkter. I 

samband med översynen bildades en föräldraförening, som genom sin närvaro i 

lokalerna bidrar till ökad trygghet för besökarna. Förvaltningen utreder även 

möjligheterna att hitta nya lokaler för Ungdomen Hus. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 november 2017.  
Dnr 1.6.-211-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.     

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag.     
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§ 18 
Ny kulturpark i Rinkeby 
Svar på skrivelse  
 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  

Tatjana Kovacic m.fl. (M) och Amela de la Cruz m.fl. (L) föreslår att 

Stockholms stad utvecklar sin samverkan med de boende i det pågående 

program- och detaljplanearbetet. De föreslår att en internationell kulturpark 

skapas för att knyta ihop Rinkeby och Tensta, över området mellan 

Rinkebysvängen och Spånga kyrkväg, och frågar bland annat hur förvaltningen 

kan bidra i planeringen av ett sådant projekt. Området som berörs i skrivelsen 

ingår i projektet Spångadalen. Programmet för Spångadalen beräknas gå ut på 

samråd under 2018, och kommer förutom 800-1 000 bostäder att innehålla en 

utveckling av parkområden och kulturutbud i området. Förvaltningen är positiv 

till ambitionen att skapa en kulturpark i Järva. Stadsdelsförvaltningen kan bidra 

med kommunikationsinsatser och vara rådgivande när det gäller gestaltning och 

byggnation.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 november 2017.  

Dnr 1.6.-251-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag.     
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§ 19 
Offentliga rum - förslag på komplettering till Framkomlighets-
strategin 
Svar på remiss från trafiknämnden  
 
Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

 

Ärendet  
Trafikkontoret har utarbetat ett förslag till komplettering av stadens trafik-

strategi, Framkomlighetsstrategin. Förslaget innehåller fem planeringsprinciper 

och en handlingsplan. Bland annat ska gatans roll som vistelseplats stärkas och 

balansera funktionerna vistelse och rörelse. Stadsdelsförvaltningen är i huvudsak 

positiv till trafikkontorets förslag. Den trafikseparering som är vanligt 

förekommande i stadsdelsområdet motverkar den önskade kombinationen av 

rörelse och vistelse. Förvaltningen välkomnar tillkommande trottoarer utmed 

vissa gator där det saknas. Även utbytet av en del gångbroar till mer 

genomsynliga modeller är positivt. Vidare är förvaltningen positiv till att 

utveckla samband mellan områden med gång- och cykelstråk för att öka 

rörligheten. Att de offentliga rummen ska leva hela året kan vara svårare att 

uppnå. Vintertid är det angeläget med skydd mot vind och nederbörd. Att 

kombinera skydden med ljus och färg kan vara ett sätt att öka vistelsen på 

offentliga platser året runt. Stadsdelsförvaltningens avsikter under 2018 beskrivs 

i förslag till verksamhetsplan. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 27 november 2017.  

Dnr 1.5.3.-452-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Elvir Kazinic (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden Elvir Kazinic (S) fann att nämnden beslutat i enlighet med 

förvaltningens förslag.     

Särskilt uttalande 
Ordföranden Elvir Kazinic (S), ledamoten Martin Michel (MP) och  

tjänstgörande ersättaren Ahmed Sharaf Abdi (V) anmälde ett 

gemensamt särskilt uttalande: 

 

Vi vill komplettera förvaltningens remissvar med följande: 
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Stockholms natur, dess naturreservat och skogar som ännu återstår utgör också 

viktiga offentliga rum för stadens invånare, besökare med flera. För några år 

sedan sa man i turistguider och liknande info att Stockholm var unikt i världen 

med sin närhet till naturen. Naturen är viktig för folkhälsan, motion, ro i själen, 

för kraftsamling och mycket mer. Varför finns inte dessa viktiga värden med i 

denna remiss och om hur vi kan öka tillgänglighet och möjligheter för fler att 

komma ut i Stockholms natur med allt vad som erbjuds, sportfiske i stadens 

vatten, bad m.m. Dokumentet blir därför fokuserat vid innerstadens gator och 

torg. Vi diskuterar just nu om hur vi ska göra Järvafältet tryggare och mer 

attraktivt för fler att våga och kunna utnyttja det fantastiska natur och 

kulturreservat som det skulle kunna vara. Hansta naturreservat som också finns 

Intill Akalla inom gång- och cykelavstånd upplevs som långt borta på grund av 

läget bortom Akallalänken, den blivande förbifarten och en motorcrossbana. 

Utöver att nya ÖP (Översiktsplanen) har tagit bort det mesta om biologisk 

mångfald och naturområdens betydelse för folkhälsan m.m. så är det allvarligt 

att man även i detta dokument glömt att Stockholm är unik och rik på natur. Det 

är bra att det planeras för fler reservat men det är ingen garanti att kommande 

majoriteter behåller dem. 

 

Dokumentet om Offentliga rum handlar mest om innerstadens offentliga gator 

och torg. Ytterstadens dito nämns mycket summariskt. I Järvaområdets 2 

stadsdelsområden Rinkeby Kista och Spånga Tensta finns 2 torg som har vissa 

positiva kvaliteter som en möteplats eller en plats värd att stanna till på, om än 

mycket olika. Det är Spånga torg och Rinkeby torg. I övrigt, undantaget 

villaområdena i Spånga, är gator och torg tråkiga och i några fall direkt ovärdiga 

som offentliga rum. De är slitna, fula och kan upplevas som otrygga passager för 

att komma till t-banan eller affären. Inget har gjorts på minst 30 år, förutom 

Rinkebystråkets norra del som byggts om till en tydligare stadsmässighet samt 

Rinkeby allé som nu byggs om samt Spånga torg som upprustades för 3-4 år 

sedan.  

 

Följande är hämtat ur Stockholms stads budget 2018 - 2020 : ”Ett Stockholm för 

alla, ett Stockholm som håller samman, en möjligheternas stad, Stockholm är en 

stad vi är stolta över och inte minst, en jämlik och jämställd stad som värnar om 

sina invånare”. Om citaten från budgeten betyder något anser vi att dokumentet 

behöver arbetas om så att bilden av stadens offentliga rum blir intressantare och 

mer balanserad och rättvis. 
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§ 20 
Ungdomarnas inflytande speglas inte i de nuvarande 
stadsdelsförvaltningarna 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Stadsdelsnämnden beslutade den 24 augusti att uppdra åt förvaltningen att 

bereda medborgarförslaget. Förslagsställaren förtydligade därefter att förslaget 

gäller en sänkning av den allmänna rösträttsåldern och rätten att kandidera till 

kommunfullmäktige och riksdag till 16 år. Vidare vill förslagsställaren att 

särskilda parlament ska bildas, dit barn i åldern 13-15 år ska kunna rösta och 

kandidera. Förvaltningen har den 26 oktober via epost informerat 

förslagsställaren om att val i Sverige regleras av vallagen och att det inte är 

möjligt för en stadsdelsnämnd eller kommun att införa särskilda val för 

ungdomar. Endast lagstiftaren, riksdagen, kan förändra vallagen.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 december 2017.  

Dnr 1.2.4.-369-2017  

Särskilt uttalande 
Ordföranden Elvir Kazinic (S), ledamoten Martin Michel (MP) och  

tjänstgörande ersättaren Ahmed Sharaf Abdi (V) anmälde ett 

gemensamt särskilt uttalande: 

 

I medborgarförslaget föreslås att ett ungdomsparlament ska inrättas i 

stadsdelsnämnderna. Detta skulle ske genom att en särskild ungdomslista införs i 

stadsdelarna. Ett sådant förfarande stämmer inte med nuvarande lagstiftning för 

de allmänna valen. 

 

För utvecklingsarbetet i vårt stadsdelsområde är det viktigt att såväl unga som 

äldre ges möjlighet att delta och framföra önskemål och synpunkter. Härigenom 

ökar delaktigheten i vad som beslutas och misstron mellan förvaltning, yngre 

och vuxna kan minska. Sannolikt känner också invånarna större tilltro till vad 

som kan uppnås därigenom. Detta har stor betydelse för hur vi upplever 

tryggheten i stadsdelsområdet. 

 

Syftet med det lokala utvecklingsprogrammet är att möjliggöra detta och just 

fånga upp civilsamhällets medverkan. Detta måste ske genom samspel mellan 

politiker, barn, unga, vuxna och äldre i stadsdelen. Formerna för hur detta kan 

organiseras och utvecklas med kontinuitet behöver utredas.  
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I det lokala utvecklingsprogrammet för Rinkeby-Kista föreslås tre målområden, 

varav ett är barn och unga. Inom ramen för detta och förslaget till riktlinjer för 

bidragsgivningen till ideella föreningar ges möjligheter att öka barns och 

ungdomars deltagande och inflytande över utformningen av aktiviteter som 

vänder sig till de boende i stadsdelen. Dessa förslag ger nya vägar för barn och 

ungdomar att vara med i utvecklingen i vårt stadsdelsområde, varav ett skulle 

kunna vara att undersöka möjligheten till ett ungdomsparlament i vår stadsdel. 
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§ 21 
Rapport om feriearbeten sommaren 2017 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
I år har 1678 ungdomar sökt sommarjobb genom Rinkeby-Kista stadsdels-

förvaltning. Stadsdelsförvaltningen erbjöd feriearbete till 1426 av dessa 

ungdomar och ytterligare 73 ungdomar erbjöds arbete av centrala förvaltningar 

inom staden. Det var 1191 ungdomar som tackade ja till sitt erbjudande och 

anställdes av Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning. Kostnaderna för feriearbete 

sommaren 2017 uppgick till cirka 16,5 mnkr. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 1 december 2017.  

Dnr 1.2.5.-555-2016 
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§ 22 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 

Inkommen skrivelse 
Krafttag mot klottret i Rinkeby-Kista, Benjamin Dousa m.fl. (M) 

 

Beslut 
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.   

 

Ärendet  
Krafttag mot klottret i Rinkeby-Kista 

Klagomålen om klottret har ökat explosionsartat i Rinkeby-Kista. Nu kräver 

Moderaterna att majoriteten ska agera. Under 2017 har anmälningarna ökat med 

hela 159 procent i Kista, och i Rinkeby har anmälningarna ökat med 50 procent.  

 

Alla politiker måste bli tydligare med att det inte är acceptabelt med klotter och 

skadegörelse. Istället för den rödgröna majoritetens graffitiväggar och 

bortförklaringar krävs mer resurser till klottersanering och en kraftfullare 

nolltolerans mot det missprydande klottret. Vi vill prioritera att hålla våra 

stadsdelar rena, snygga och trygga. 

 

FAKTA 

 
Källa: trafikkontoret 

 

Klotter, nedskräpning och skadegörelse förfular det offentliga rummet och 

skapar otrygghet i stadsmiljön varhelst det förekommer. Moderaterna kommer 

aldrig att kompromissa med att Stockholm ska vara klotterfritt och att det ska 

vara rent och städat på allmänna platser såsom gator, torg och parker. 

Nolltoleransen mot klotter ska återinföras och efterlevnaden av klotterförbudet 

ska prioriteras, framförallt ur ett trygghetsperspektiv. Stadens städgarantier, som 

innebär att städning, tömning av papperskorgar och klottersanering ska ske inom 

24 timmar efter anmälan, ska förbättras. Information om stadens städgaranti ska 

finnas tillgänglig i anslutning till publika platser som torg, parker och grönytor. 

Moderaterna föreslår 20,0 mnkr till ökade insatser mot nedskräpning och 

nolltolerans mot klotter. 

 

Stadsdelen måste vidta ytterligare åtgärder för att stävja klottrandet och sköta 

saneringen mer effektivt. 
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§ 23 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 9 november 2017 till och med den  

4 december 2017.  
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§ 24 
Konferenser och utbildningar  
 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.  
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§ 25 
Protokoll från pensionärsrådets sammanträde  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 15 november 

2017. 
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§ 26 
Protokoll från funktionshinderrådets sammanträde  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den  

16 november 2017. 
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§ 27 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö 
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljös 

sammanträde den 8 november 2017. 
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§ 28 
Anmälan av delegationsbeslut     
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 
Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-11-20 Studiebesök på Familjevärnet samt 

FOSAP-Forum för sakkunniga 

psykologer i Bergen och Oslo 22-24 

oktober, för personal på 

familjeenheten 

Dnr: 1.2.1.-123-2017 

Beviljat Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-11-27 Studieresa till Bryssel som ska ge 

inspiration till hur Stockholm 

påverkas av beslut på EU-nivå.  

Datum för resa 6-8 december 2017.  

Dnr: 1.2.1.-123-2017 

Beviljat Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-07 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

  

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-13 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-14 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-15 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-18 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-19 Överenskommelse om upphörande 

av anställning 

 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör  

2017-12-18 Verksamhetsplan med budget för 

idéburet offentligt partnerskap  med 

Fryshuset i Husby 

Dnr: 1.2.5.-613-2016 

 Ulla Thorslund 

stadsdelsdirektör 
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§ 29 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   
 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
 

Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen. 

 

1. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 november 2017 Protokollsutdrag, § 18 Uppdragsbeskrivning för 

nämndernas verksamheter i egen regi inom området funktionsnedsättning 

respektive socialpsykiatri (Utl.2017:235), förslag från socialnämnden. 

Dokid: 23729 

 

2. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 november 2017 Protokollsutdrag, § 20 Program för lika rättigheter 

och möjligheter oavsett sexuell läggning, könsidentitet eller könsuttryck 

2018 – 2022. Dnr: 1.5.1.-327-2017 

 

3. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunfullmäktiges sammanträde 

den 27 november 2017 Protokollsutdrag, § 23 Riktlinjer för idéburet 

offentligt partnerskap (IOP). Dokid: 23731 

 

4. Utdrag ur protokoll fört vid Stockholms kommunstyrelsens sammanträde 

den 29 november 2017 Protokollsutdrag, § 23 Anmälan om justering av 

arvoden. Dokid: 23766 

 

5. Trafikförvaltningen StorSthlm, mötesanteckningar 2017-11-22. Uppföljning 

av färdtjänstavtalet. Dokid: 23767 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 19 december 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 6, 7 och 15 

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Elvir Kazinic       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       X  

 S Galina Monsalves Leal       X  

 MP Martin Michel       X  

 MP Ahmet Music  XXX      § 15 Tomas Beer §§ 6, 7 

 V Anki Erdmann --       -  

 M Aleks Sakala        X  

 M Tatjana Kovacic       X  

 M Kerstin Thufvesson       -  

 M Mats Rydelius       X  

 L Asi Rebbati       X  

     

Ersättare S Estanislao Mboro       X                       

 S Soma Amin       X                      

 S Daniel Katebi       X                     

 S Kyllikki Iroegbu       X  

 MP Tomas Beer       X  

 MP Lara Siadat                       X 

 V Ahmed Sharaf Abdi       X  

 M Basit Choudhury §§ 6, 7                       

 M Jean-Robert Nino       X  

 L Joar Forsell        -  

 C Banar Sabet        -  

 KD Sofia Tahko       X  

Tjänstemän     

Stadsdels-

direktör  

 Ulla Thorslund       X  

Strateg  Ingrid Friberg     § 15  

Kanslichef  Johan Hernman     § 15  

Ekonomichef  Alex Baena     §§ 7, 15  

Avdelningschef  Ulrika Axelsson     § 15  

Avdelningschef  Susanne Tengberg     § 15   

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen     § 15  
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tf Avdelningschef  Anita Widell     § 15  

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst       § 15  

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib      § 15  

Vision  Ata Hosseini      § 15  

SACO  Ami Gustafson      § 15  

 

 

 

 

 

 

 

 


